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Informace a zprávy
z radnice
Pravidelný přehled významnějších
záležitostí města, kterými se zabývala
rada města a zastupitelstvo.
Na schůzi 8. ledna měli radní na programu celkem
19 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila darovací smlouvu uzavřenou mezi dárcem KNAUF INSU-•
LATION, spol. s r. o., a obdarovaným Město Krupka, na poskytnutí peněž -
ního daru ve výši 66 168 Kč na úhradu nákladů operativního leasingu
osobního automobilu Škoda Fabia kombi 1.0 TSI Ambition 70 kW.
RM schválila darovací smlouvu mezi dárcem KNAUF INSULATION,•
spol. s r.o., a obdarovaným Městem Krupka, na poskytnutí jednorázo-
vého finančního daru ve výši 30 000 Kč na zajištění kulturní akce „Re-
prezentační ples Města Krupka“, která se bude konat 10. 2. 2024
v prostorách MC Koloseum Krupka.

Na schůzi 22. ledna měli radní na programu celkem
40 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM schválila Nařízení města Krupka o zákazu podomního a pochůz-•
kového prodeje na celém správním území města. 
RM schválila připojení se k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“ dne•
10. 3. 2024. 
RM souhlasila s přijetím účelově určeného finančního daru v celkové•
výši 80 800 Kč pro Mateřskou školu Zvoneček Krupka, Lípová 528, na
vzdělávací a výchovné činnosti v souladu s Rámcovým vzdělávacím
programem pro předškolní vzdělávání.
RM vzala na vědomí rezignaci paní Jarmily Hejné na funkci členky ko-•
mise pro výchovu a vzdělávání a zároveň jmenovala členkou zmíněné
komise paní Bc. Michaelu Vinšovou. 
RM uložila zajistit znalecký posudek zjištění ceny obvyklé nemovitosti•
Koloseum Krupka se souhlasem majitele a zároveň uložila vyhotovení
posudku ve vztahu k budoucí investici a opravy do nemovitosti Kolo-
seum Krupka.
RM vzala na vědomí písemnou zprávu o hodnocení nabídek ze dne•
12. 1. 2024 na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby s názvem
„Výběr zpracovatele strategického plánu rozvoje města Krupka“, schvá-
lila výsledky výběrového řízení na tuto veřejnou zakázku a výběr účast-
níka s ekonomicky nejvýhodnější nabídkou firmy Gatum Group s.r.o.,
s nabídkovou cenou 377 000 Kč bez DPH. Zároveň schválila smlouvu
o dílo s vybraným uchazečem a termínem dokončení díla do 9 měsíců
od nabytí účinnosti smlouvy. 
RM schválila na základě cenové nabídky ze dne 28. 11. 2023 uzavření•
smlouvy o dílo na vypracování projektové dokumentace na akci „Mo-
dernizace lanové dráhy Bohosudov – Komáří vížka“ s Ing. Jiřím Holí-
kem, za celkovou cenu 162 000 Kč bez DPH. 

Na schůzi 24. ledna měli radní na programu
celkem 7 bodů, z významnějších vyjímáme:

RM vzala na vědomí žádost Ministerstva životního prostředí ze dne•
12. 1. 2024 o vydání stanoviska k stanovení průzkumného území Krupka
a zároveň požádala o sdělení konkrétních procesních postupů ze strany
ministerstva před vydáním rozhodnutí o stanovení průzkumného
území Krupka, které byly učiněny v rámci správního řízení. 
RM schválila odpověď města Krupka na žádost Ministerstva životního•
prostředí ze dne 12. 1. 2024 ke stanovení průzkumného území Krupka
a zároveň uložila odeslání odpovědi na ministerstvo. /red/

Zde můžete číst všechna usnesení rady a zastupitelstva.
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Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 12. 2., 22. 4., 17. 6., 16. 9., 9. 12. 2024

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 

Pejskařům, kteří neuklízejí
exkrementy, hrozí vysoká pokuta
Město Krupka apeluje na majitele psů, ale i na občany, kteří mazlíčky někomu
venčí, aby po nich uklízeli exkrementy. Pokud tak neučiní, vystavují se hrozbě
pokuty až ve výši 20 tisíc korun. Jen v loňském roce řešila městská policie
v Krupce 54 přestupků pejskařů. 
Povinnost uklidit po svém psovi „hromádku“ vyplývá ze zákona o některých pře-
stupcích č. 251/2016 Sb. Majitel psa (i osoba, jež psa doprovází), který ponechá ex-
krementy na veřejném prostranství, se dopouští přestupku proti veřejnému
pořádku. Za ten mu hrozí bloková pokuta až do výše 10 tisíc korun nebo v krajním
případě až dvacetitisícová sankce ve správním řízení.
Radnice každý rok vynakládá nemalé prostředky na úklid veřejného prostranství,
sami pejskaři ji s tím ale mohou výrazně pomoci, když budou zodpovědní vůči
sobě a svému okolí. „Děkuji všem lidem, kteří k tomuto problému přistupují zod-
povědně a berou ohledy na své sousedy a spoluobčany. Nikdo přece nechceme
mít zeleň a chodníky plné psích hromádek,“ říká starosta Krupky Jan Kuzma. 
Město loni pro pejskaře opravilo oplocený výběh v parku Herty Lindnerové a koše
se sáčky na psí exkrementy jsou rozmístěny prakticky po celé Krupce. Nejnověji
byly instalovány v ulici Dukelských hrdinů na horním maršovském sídlišti. Sáčky
do nich pravidelně doplňují pracovníci společnosti SPORT KRUPKA, s. r. o., která
se stará i o výsyp všech odpadkových košů. 
Majitelé psů by také měli dodržovat vyhlášku města z roku 2009, která stanovuje
pravidla pro pohyb psů na veřejných prostranstvích a vymezuje prostor pro volné
pobíhání psů. Zároveň zakazuje pohyb psů na dětských hřištích a pískovištích. 

Lokality určené vyhláškou č. 2/2009 pro volný pohyb psů: 
1. Prostor nad Horní drahou (travnatá plocha a zalesnění s názvem Kalvárie

mimo Křížové cesty)
2. Prostor v městské části Unčín zvaný „pod drůbežárnou“
3. Prostor pod zahrádkářskou kolonií „Výrovka“ až k hranici památníku

„Prokopka“
4. Prostor v městské části Soběchleby od silnice č. I/13 vedle kynologického

cvičiště až ke komunikaci vedle Českých drah
5. Travnatý porost v městské části Horní Krupka, pod lanovkou. 
6. Travnatý porost nad ZŠ Maršov až ke komunikaci Hálkova stezka
7. Okolí vodní nádrže Vápenka
8. V městské části Fojtovice za panelovými domy.

Pavel Přibyl

S daňovým přiznáním Vám opět
pomohou na úřadě
Čeká Vás podání daňového přiznání k dani z příjmu a nevíte si s ním rady? Na
městském úřadě v Krupce Vám s touto agendou rádi pomohou pracovníci teplic-
kého finančního úřadu. Nechat si poradit od odborníků můžete ve čtvrtek 14.
března 2024 v době od 8:30 do 14:30 hodin a ve středu 20. března 2024 v době od
8:30 do 16:30 hodin. Konzultace budou probíhat v přízemí budovy městského
úřadu v Krupce (Mariánské náměstí 32), v zasedací místnosti zastupitelstva
města. /red/



Dobrá zpráva: Ovzduší v Krupce se dle měření ČHMÚ zlepšuje
Ovzduší v Krupce se v posledních letech zlepšuje. Vyplývá to z dokumentu Vy-
hodnocení imisní situace pro lokalitu Krupka, které na základě dat Českého
hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ) již od roku 2014 každoročně zpraco-
vává Ekologické centrum Most pro Krušnohoří (ECM). 
Ze závěrů zprávy pro rok 2023 vyplývá, že ačkoliv oproti předchozímu roku
mírně stoupla průměrná roční koncentrace oxidu siřičitého (SO2) o 0,1 μg/m3
(mikrogramů na kubický metr), nebyly na měřicí stanici v Krupce ani jednou
překročeny hodinový ani denní limit. Legislativa přitom připouští až 24 pře-
kročení hodinového imisního limitu a 3 překročení denního imisního limitu
za rok.
„Vývoj trendů koncentrací SO2 je způsoben poklesem jeho emisí, v důsledku od-
síření uhelných elektráren a změnou používaných paliv. Vliv na meziroční kolí-
sání koncentrací mají rovněž v jednotlivých letech odlišné meteorologické
podmínky,“ vysvětluje zpráva.
Podle jejích výsledků nebyl loni v Krupce překročen ani roční imisní limit pra-
chových částic PM10, stejně jako denní imisní limit. Maximální povolený počet
překročení hodnoty denního imisního limitu je přitom 35. Průměrná roční kon-
centrace PM10 na měřicí stanici v Krupce klesla za posledních 10 let na polo-
vinu.
Pro zpracování zprávy o imisní situaci v Krupce byla použita data z měřicí sta-
nice Krupka, která je umístěna v blízkosti prohlídkové štoly Starý Martin. 

Pro úplnost dodáváme, že zpráva o stavu ovzduší chodí každý den na městský
úřad i do všech veřejných institucí, například do škol a školek. Index kvality
ovzduší v Krupce můžete online sledovat na webu: chmi.cz.

Pavel Přibyl
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Průzkumné území a případná těžba u Krupky opět ve hře? 
Město zásadně nesouhlasí! 
Český stát prostřednictvím podniku DIAMO s. p.
stále usiluje o stanovení průzkumného území v okolí
Krupky, a to za účelem zjištění zásob lithia a dalších
nerostů. Na konci roku 2019 se na město obrátilo Mi-
nisterstvo životního prostředí ČR, aby se k tomuto
záměru vyjádřilo. Již tehdy bylo ze strany města vy-
dáno záporné stanovisko. Je evidentní, že celá věc
ještě zdaleka nebyla uzavřena a ministerstvo se na
Krupku letos v lednu opět obrátilo s dotazem, jak se
ke stanovení průzkumného území staví. 
Postoj vedení Krupky je jasný a rada města s tímto
plánem, který zadala Vláda ČR, stále zásadně nesou-
hlasí! Ministerstvu životního prostředí jsme proto
opět zaslali připomínky, kterými říkáme, proč to
všechno považujeme za nesmysl.
Případná těžba sice ještě není „na pořadu dne“, ale již
nyní je třeba se aktivně bránit. Vůbec nechceme do-
mýšlet důsledky pro celé naše město, pokud by povo-
lovací proces došel až do fáze případné těžby nerostů.
To se nesmí stát, protože by to pro rozvoj Krupky zna-
menalo katastrofu. A to říkám s vědomím, že Krupka
vděčí za svůj vznik právě dobývání cínu a dalších rud.
Je však třeba si uvědomit, že způsoby těžby praktiko-
vané našimi předky se vůbec nedají srovnávat se způ-
soby dobývání nerostů ve 20. a 21. století. Tento kraj
má se zničením životního prostředí spojeným s těž-
bou v posledních desetiletích své neblahé zkušenosti.
S těmito negativními důsledky se potýkáme dodnes!
Jaké jsou naše argumenty? Především si myslíme, že
když se náš stát rozhodl chránit památky světového
významu, zároveň by neměl dělat aktivity, které je re-
álně ohrožují! Ústeckému kraji je stále slibována pod-
pora ve zlepšování kvality životního prostředí, ale
zároveň se připravuje plán, co by se kdy mohlo pří-
padně těžit. To je pro nás nepřijatelné! Dlouhodobě
podnikáme aktivity k podpoře cestovního ruchu a na-
jednou by naše letité snahy měly přijít vniveč? Od sa-
mého začátku upozorňujeme na závazky České
republiky vyplývající z památkové ochrany Hornické
krajiny Krupka, která byla jako součást Hornického
regionu Erzgebirge/Krušnohoří zapsána na Seznam
světového kulturního a přírodního dědictví UNESCO.

V žádném případě nechceme přijít o členství v tomto
světovém prestižním společenství kulturních pamá-
tek. To nemluvíme o případné mezinárodní ostudě. 
Zdůrazňujeme složitost místního horského terénu
i ulic města, které nejsou dimenzovány na případ-
nou nákladní dopravu. Není přece možné vést pří-
padnou nákladní dopravu městskou památkovou
zónou, především pak Husitskou ulicí ani dalšími
přilehlými ulicemi. Rovněž zvyšování nákladní do-
pravy v ulici 1. Máje směrem od Dubí nepovažujeme
za únosné. Stejný postoj se týká také dalších ulic,
které jsou komunikacemi umožňujícími přístup do
oblastí, kde jsou plánované průzkumy či další pří-
padná realizace těžby. To vše se týká také Maršova,
Unčína a v podstatě i všech ostatních městských
částí Krupky.

V navrhovaném průzkumném území se nachází něko-
lik lokalit chráněných z hlediska ochrany přírody a kra-
jiny a z hlediska ochrany vod. Jde především o součásti
soustavy chráněných území Natura 2000, kterou na
svém území vytvářejí podle jednotných principů
všechny státy Evropské unie. To vše by bylo ohroženo! 
Ministerstvu životního prostředí jsme důrazně při-
pomněli nutnost zachování kvality života občanů
Krupky a ochrany životního prostředí. Doufáme, že
zvítězí zdravý rozum. Děláme všechno pro to, aby-
chom chránili jak naše kulturní dědictví, tak také ži-
votní prostředí nás všech i budoucích generací.
Kvalitní život nelze vyvážit finančními efekty pří-
padné budoucí těžby! Tento kraj si zaslouží zlepšo-
vání životního prostředí, a nikoliv pravý opak.

Rostislav Kadlec, místostarosta

SO2 (g/m3)
Roky

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
AIM

Krupka ČHMÚ 9,6 10,4 14,4 13,6 12,3 11,1 12 11,1 10 8,4 8,5

AIM
Teplice ČHMÚ 9,5 10,3 9,4 10,4 10,6 7,9 8,5 7,9 8,1 7,2 6,5

PM10 (g/m3)
Roky

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023
AIM

Krupka ČHMÚ 25,4 27,5 17,7 18,2 19,7 19,4 15,2 13,4 15 15,2 12,4

AIM
Teplice ČHMÚ 26,2 30,8 22,8 23,6 25,4 24,9 20,3 18,7 21,1 19,6 17,1

Průměrné roční koncentrace SO2 na měřicích stanicích ČHMÚ Krupka a Teplice

Průměrné roční koncentrace PM10 na měřicích stanicích ČHMÚ Krupka a Teplice
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Zraněná žena
Motorizovaná hlídka přijala oznámení o ženě ležící na chodníku. Stráž-
níci na místě nalezli ženu, která sdělila, že uklouzla a nemůže vstát.
Rovněž si stěžovala na bolest hlavy a nohy. Hlídka jí poskytla první
pomoc a přivolala RZS, která zraněnou ženu odvezla k dalšímu oše-
tření do nemocnice.

Požár
Operační středisko přijalo v ranních hodinách oznámení o hořícím
stromu. Na místo vyslaná hlídka potvrdila hořící strom a na místo při-
volala hasiče JPO II Krupka. Při kontrole okolí hlídka zjistila zhruba
300 metrů od hořícího stromu další požár, kdy hořelo křoví a balík
sena. Po příjezdu hasičů došlo k uhašení stromu, křoví i balíku sena.
Požár si převzala Policie ČR k dalšímu šetření. 

Porušení OZV č. 2/2009 – pravidla pohybu
psů na veřejných prostranstvích
Operační středisko přijalo oznámení o výskytu černého psa bez do-
zoru v Dlouhé ulici. Na místo byla vyslána hlídka, která provedla še-
tření k jeho nalezení. Pes odpovídající popisu, byl hlídkou spatřen při
návratu z nepovolené vycházky, kterak se navrací dírou v oplocení na
zahradu rodinného domu. O tomto zjištění byla informována odpo-
vědná osoba, a protože bylo porušeno ustanovení z místní OZV
(obecně závazná vyhláška) o tom, že na veřejném prostranství města,
tedy i v místech určených pro volné pobíhání psů, musí být pes pod
dozorem chovatele (majitele či osoby jim pověřené), byla strážníky
věc dořešena v příkazním řízením. 

Nepochopitelné jednání
V brzkých ranních hodinách si operátorka městského kamerového sy-
stému všimla trojice mužů, kteří byli evidentně posilněni alkoholem.
Opřeli se o jedno ze zaparkovaných vozidel, začali se zde objímat
a o vozidlo se otírat. Po chvíli k nim přišel mladý muž a řekl jim, aby
odešli a neopírali se o vozidlo jeho přítelkyně, jelikož ho mohou poško-
dit. Se zlou se však potázal. Dva muži z této trojice se na něj vrhli a ne-
vybíravě ho napadli údery pěstmi do hlavy a horní části těla, pak do
něj začali i kopat. Štěstím bylo, že hlídka strážníků byla nablízku a dal-
ším útokům zabránila. Celá událost je předmětem dalšího šetření. 

Rušení nočního klidu
Na operační středisko bylo přijato oznámení o rušení nočního klidu
v jednom z bytových domů panelového sídliště. Hlídka oznámení pro-
věřila a zjistila původce tohoto nočního mejdanu. Při řešení dané udá-
losti hlídka zjistila, že obdobné jednání již bylo v nedávné době
u stejné osoby řešeno. Hlídka danou hudební produkci ocenila blo-
kovou pokutou. Jen o několik dní později se mejdan opět opakoval,
ale tentokrát pořádající neměl z návštěvy strážníků vůbec radost, když
se dozvěděl, jaká odměna za hudební produkci bude následovat. 

Napadení ve škole
Operační středisko přijalo telefonické oznámení o napadení mezi
žáky v jedné z místních škol. Hlídka na místě zjistila veškeré skuteč-
nosti k oznámenému napadení mezi žáky školy. Věc byla zpracována
a pro podezření z přestupkového jednání byl skutek postoupen pří-
slušnému správnímu orgánu k dořešení.

Výzvy
Už během prvního měsíce roku 2024 byli strážníci „nuceni“ umisťovat
na vozidla, jejichž majitelé či řidiči se dopustili protiprávního jednání,
výzvy. Někdo přijde věc řešit na oddělení Městské policie Krupka,
někdo na tuto výzvu nereaguje. Je dobré ale všechny, kteří na výzvu
nereagují, upozornit, že jednání přímo na oddělení Městské policie
Krupka je jednodušší, než když je takové jednání oznámeno a ná-
sledně řešeno správním orgánem Magistrátu města Teplice. 

Jiří Petrák, ředitel

Stavební odpad lze uložit 
v okolních obcích a městech
Vážení občané,
jak jsme vás informovali již v lednovém vydání měsíčníku Radnice, změnilo město
Krupka obecně závaznou vyhlášku, kterou se stanoví obecní systém odpadového
hospodářství. Výraznou změnou prošla především v oblasti stavebního
a demoličního odpadu, který již sběrný dvůr v ulici Pod parkem od 1. ledna
nepřijímá. 
„Náklady na tuto službu každoročně významně rostly, loni dosáhly přibližně
3 milionů korun. Navíc jsme si dělali několikaměsíční monitoring a v něm se
ukázalo, že na některé občanské průkazy místních občanů bylo opakovaně,
dlouhodobě a ve velkém množství odkládáno takové množství suti, že se lze
důvodně domnívat, že se spíše jednalo o odpad stavebních firem z podnikání,“
vysvětlil starosta Jan Kuzma, proč ke změně došlo. 
Sběrný dvůr v ulici Pod Parkem navíc nedisponuje váhou, která je nezbytná
k určení ceny za stavební odpad. Ten mohou občané Krupky i nadále odevzdávat
do sběrných dvorů a na skládkách v sousedních obcích a městech. Pro lepší
orientaci jsme pro vás připravili jejich přehled, včetně otevírací doby a cen. 

/red/

TEPLICE
Sběrný dvůr Teplice
Adresa:                  Úprkova 3120
Cena:                      2 355 Kč bez DPH za tunu
Otevírací doba:  pondělí až sobota 8.00 až 18.00
Kontakt:                493 645 549

MODLANY
Skládka Modlany II + kompostárna Modlany
Adresa:                  Modlany 34
Cena:                      1 700 až 2 100 Kč bez DPH za tunu
Otevírací doba:  pondělí až pátek 6.00 až 16.00, sobota 8.00 až 14.00
Kontakt:                493 645 543

CHABAŘOVICE
Recyklační centrum Chabařovice
Adresa:                  Ústecká 253
Cena:                      300 až 1 200 Kč bez DPH za tunu
Otevírací doba:  pondělí až pátek 8.00 až 16.00
Kontakt:                775 408 408

4
MĚSTSKÁ POLICIE

Začátek Nového roku byl pro jednotku JPO II Krupka ve znamení po-
žárů, kdy už půl hodiny po půlnoci jednotka vyjížděla k první události,
a to požáru kontejneru na sídlišti, který začal hořet vlivem odpalování
silvestrovských petard. Po likvidaci události byla jednotka přeposlána
do ulice Dlouhá, kde již byla hlášena totožná událost a kde, opět kvůli
silvestrovské pyrotechnice, hořel plastový kontejner.
V lednu jednotka vyjížděla i k několika dalším nahlášeným požárům,
ať už většího či menšího rozsahu, kdy zasahovala společně s jednot-
kou HZS Teplice u požáru sklepa budovy bývalé hospody v ulici Poš-
tovní nebo kdy byla jednotka povolána s dalšími jednotkami požární

ochrany na požár jedné z prodejen v OC Olympia  Srbice. Naštěstí se jednalo jen o zahoření
a zkrat v elektroinstalaci. 
Jednotka dále zasahovala u požáru kmene stromu, který byl spatřen a nahlášen
v brzkých ranních hodinách, kdy příjezdem jednotky na místo události pole U Páté šachty
a po provedeném průzkumu bylo dále zjištěno, že o kus dál hoří zabalený balík sena v porostu
houští. 
Dále jednotka poskytovala pomoc ZZS, kdy jsme byli vyžádáni na transport pacienta do
vozu, či otevření uzavřených dveří a v neposlední řadě jsme prováděli odčerpání zatope-
ných sklepů, ať už z rodinných domů anebo ze zahradních chat. 

Pavel Vácha, velitel

HASIČI



FOTOREPORTÁŽ

Revitalizace areálu
bývalé městské plovárny
Vážení čtenáři, přinášíme vám několik fotografií
z průběhu projektu Revitalizace areálu bývalé
městské plovárny. Stavba byla zahájena 25. března
2023 a předpoklad dokončení je v první polovině
letošního roku. Můžeme se těšit na další prostor
k odpočinku v Krupce. 
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Již několik let pro Krupku pořizujete úchvatné snímky
města pomocí dronu. Prozradíte, jak jste se k létání
s drony dostal? 
Moje cesta k dronům začala už v dětství, kdy mě ta-
tínek s dědou učili modelařině. Sestavoval jsem si
dálkově řízené modely. Pak mě tatínek přivedl i k fo-
cení a postupem času jsem si řekl, proč tyto dva ko-
níčky nespojit do jednoho. Postavil jsem si na dálku
řízený větroň, na který jsem umístil digitální kom-
pakt a zkoušel fotit. Když pak vyšel první dron, s ta-
kovou ubohou kamerou, šel jsem do něj a zjistil, že je
v tom velký potenciál. Od doby, co jsem se s drony se-
známil, a je to už asi 15 let, tvrdím, že jsou naše bu-
doucnost. A myslím si, že čas mi dává za pravdu.
Ukazuje se totiž, že mají obrovský potenciál.

Aktuálně pro město natáčíte videa mapující revitali-
zaci prostoru bývalé plovárny. Co konkrétně je již nyní
ze vzduchu k vidění? 
Bývalou plovárnu natáčím v pravidelných interva-
lech, viděl jsem začátek stavby, ještě když tam byl
zbytek bazénu... Postupně ale zmizel a nyní už je tam
nová vodní plocha, připravené pilíře na mola, bu-
doucí chodníky a podobně. Takže lidé, kteří se tam
teď přijdou podívat, už uvidí budoucí podobu areálu
a já věřím, že se to povede a bude to krásné. 

Jak často nad areálem létáte a na co hlavně se soustře-
díte? Je to technicky náročné? 
Nad plovárnou létám každý týden už tři čtvrtě roku.
Dron je naprogramovaný tak, aby létal stejnou tra-
sou, totožnou rychlostí a ve stejné výšce, aby na stej-
ných místech pořizoval video i fotografie a to vše pod
stálým úhlem kamery. Mou prací pak bude tento ča-
sosběrný materiál zpracovat v počítači. Technicky
bych u létání ani být nemusel, ale co se týče legisla-
tivy, musím fungovat v režimu BVLOS, což znamená,
že musím mít dron vizuálně na dohled. 

A předpokládám, že musíte mít i platnou licenci…
Samozřejmě, musím mít veškerá potřebná opráv-
nění. Každých 5 let absolvuji zkoušky na Úřadu pro
civilní letectví a musím splňovat všechny legisla-
tivní parametry vycházející ze zákona. Bohužel v Ev-

ropě legislativa zbytečně brzdí rozvoj dronů. Zatímco
v Africe nebo Indii za jejich pomoci už několik let
probíhá například výměna léků a krve mezi městy
nebo nemocnicemi, v Evropě to stále není možné
a teprve se o tom začínáme bavit. V této oblasti to-
tálně zaostáváme. Další věcí, která mě mrzí je, že lidé
drony stále vnímají většinou negativně a myslí si, že
je sledují a narušují jejich soukromí, ačkoliv dron
může právě zjišťovat ohnisko požáru nebo technický
stav budovy. 

Kolik dnes vůbec stojí profesionální dron?
Pokud si chcete pořídit hobby dron v nejvyšší výbavě,
seženete ho kolem 30 tisíc korun, z něj už dostanete
opravdu pěkné snímky. Já se ale už pár let pohybuji
v jiných částkách, můj nejdražší dron stojí půl mili-
onu korun a to ještě nenese žádné vybavení. Musí se
k němu dokupovat např. LiDAR, termokamera, mul-
tispektrální kamera a podobně. To se pak pohybu-
jeme v dalších statisících.

Vaše firma Drone4you se nezaměřuje jen na natáčení
videí, ale pomocí dronů provádí například i termodia -
gnostiku budov. Můžete vysvětlit, o co přesně se jedná?
Termodiagnostikou vyhodnocuji kritická místa,
kudy uniká teplo a na základě toho vydávám různá
doporučení, co by měl majitel objektu udělat, aby
ušetřil na nákladech a ten byl energeticky efektivní.
Energie jsou v dnešní době drahé a lidé i města po-
třebují ušetřit náklady za topení, takže termodiag-
nostika je v zimním období in. Nedělám ji ovšem jen
dronem, ale také ruční termokamerou v interiéru
a za pomoci dalších senzorů. 

Nedávno jste tuto metodu použil i při kontrole pla-
vecké haly v Krupce. Co odhalila?
Měl jsem za úkol zjistit, kudy do budovy zatéká. Jak
říkají projektanti, existují dva typy plochých střech
– ty, do kterých zatéká, a ty, do kterých ještě nezatéká
(smích). V městské plovárně byl ten problém trochu
větší a míst, kudy do budovy zatékalo, jsem nakonec

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor se zajímavou osobností, která se například podílí na rozvoji
našeho města či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši
čtenáři. Pokud máte tip na osobnost, se kterou bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu
katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ji pokusíme oslovit.

PRAVIDELNý ROZHOVOR
SE ZAJíMAVOu OSOBNOSTí

Josef Hromada:

„Drony mají obrovský potenciál.
Jsou naše budoucnost.“
Městský strážník Josef Hromada už téměř 10
let dohlíží na bezpečnost v ulicích Krupky.
Možná o něm ale nevíte, že používá ještě jedno
oko navíc – digitální. Ve volném čase totiž pro
město natáčí videa a pořizuje profesionální fo-
tografické snímky z dronu. Ty jsou prezento-
vány nejen na titulní stránce Radnice, ale
například i v propagačních materiálech města. 



lokalizoval více. Problém je ale hlavně v tom, že
místo, kudy do nich voda zateče, nemusí být totožné
s tím, kde se to projeví. Rozdíly jsou často i několik
metrů. A právě to dokáže termokamera za příhod-
ných podmínek odhalit. 

Co všechno vůbec profesionální drony umí? 
Existují různé druhy dronů, nesmíme je vnímat jen
jako stroje se čtyřmi vrtulemi, které létají na obloze.
Jsou například i vodní drony, které fungují na hla-
dině, ale dokonce i pod ní, a které se používají třeba
při inspekci různých vodních děl, pilířů mostů nebo
úpatí přehrad. Dále máme létací nebo pozemní
drony, které slouží hlavně ve vojenství. A co drony
všechno umí? Například přesné výpočty kubatur (fo-
togrammetrie), inspekce výškových staveb, vytvářet
3D modely zájmových oblastí (geodetické účely), in-
spekce funkčnosti solárních panelů, termodiagnos-
tiku budov, pomáhat zemědělcům s lokalizací
napadených plodin na poli a mnoho dalšího.

Dnes už mají navíc drony i vlastní inteligenci, že?
Ano, většina dronů je vybavena vlastní inteligencí
a vy jim naprogramujete, co a kdy mají v jaké oblasti
udělat. Jakmile dron ztratí signál nebo bude mít
akumulátor nízké napětí, dron se automaticky vrátí
na místo vzletu – sám si zvolí pro akumulátor nej-
výhodnější trasu a cestou se autogamicky vyhýbá
všem překážkám, ať už stromům či sloupům elek-
trického vedení. Čerpá přitom z mapových podkladů
a svými senzory vnímá překážky. V dnešní době, kdy
jsou drony vybavené všemožnými antikolizními
čidly, už se nestane, že by dron jen tak spadl. To
udělá maximálně dětská hračka, kterou koupíte za

pár korun. Právě ta vlastní inteligence dělá z hraček
dron.

Už jste zmínil, že se dnes drony používají i k vojenským
účelům, často nesou i hlavice RPG. Čistě teoreticky – ne-
daly by se využít třeba i při hašení požárů?
Co se týče hasebních schopností, existuje na světě
řada projektů, ovšem zatím nejsou ve fázi, že by se
daly plně nasadit. Jedna firma z Ostravy zkouší
z dronu vystřelovat hasící koule, které se vystřelí do
hořící budovy a dokážou uhasit část požáru. Není to
ale moc efektivní. Lepší využití je právě pro vyhledá-
vání ohnisek požárů, protože termokamera barevně
odliší místa s nejvyšší teplotou. 

Jaký byl váš nejzajímavější projekt ohledně dronů?
Spolupracoval jsem na budoucí trase lanovky pro
těžbu lithia v Dubí v Krušných horách, kdy bylo mým
úkolem vytvořit přesný 3D profil terénu hor. Dráha
lanovky by totiž měla vést v horách nad korunami
stromů, tudíž bylo důležité zjistit i přesnou výšku
stromů, což dron za správných podmínek zvládne
bravurně. Zatímco geodet by to zaměřoval dlouho, já
to měl za půl dne hotové. Pak jsem to jen nasázel do
počítače a mohl jsem předávat. Každý bod na trase,
kamkoliv projektant klikne, je georeferencovaný, což
znamená, že má svoje souřadnice X, Y a Z.

Zaslechl jsem, že dokonce vyvíjíte svůj vlastní dron. Je
to pravda? 
Ano, ve spolupráci s Inovačním centrem Ústeckého
kraje (ICUK), které mě zaštiťuje, v současné době vy-
víjím vlastní dron, který bude určený pro geodetické
účely. Protože v geodézii se drony prosazují, ale

v jedné oblasti to geodeti stále musí dělat fyzicky, což
je za současných mrazivých podmínek fyzicky ná-
ročné. Tak jsem si řekl, proč by tu práci měli dělat
lidé, když to v dnešní době zvládne technika. Je to ale
samozřejmě běh na dlouhou trať.

Více než jako pilota dronu Vás lidé v Krupce znají jako
městského strážníka. Jak dlouho se této profesi věnu-
jete?
Už to bude 10 let, co jsem nastoupil k městské policii.
Ta práce mě stále moc baví, samozřejmě někdy více
a jindy méně. Záleží na tom, s jakými lidmi se potká te.
Já jim vždycky říkám, jak se do lesa volá, tak se z lesa
ozývá. Lidé by k sobě obecně měli být tolerantnější.
Na gymnáziu mě učili, že svoboda jednoho končí
tam, kde začíná svoboda druhého. Tím bychom se
měli řídit. 

Vím o Vás, že pocházíte z Dubí. Jak jste se vůbec do
Krupky dostal?
Víceméně náhodou a musím říci, že jsem za to
strašně rád. Do té doby jsem Krupku znal jen mini-
málně, ale za ty roky, co tady pracuji, mi město
hrozně přirostlo k srdci. Myslím si, že Krupka má
hodně co nabídnout turistům i místním občanům.
Ti si to ale bohužel často neuvědomují a vnímají jen
to negativní, ačkoliv potenciál je tady veliký. Máme
tu UNESCO, památkovou zónu v Husitské ulici,
štolu, krásný hrad, baziliku, hasičské muzeum,
skvělé restaurace a mnoho dalšího. Krupka toho na-
bízí velmi mnoho, jen je to potřeba vnímat.

Děkujeme za rozhovor.
Pavel Přibyl
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Skupinové lekce… každé pondělí od 18.30 hod.
Lektor: Ing. Pavel Výborný | osobní a kondiční trenér – osvědčení FTVS UK v Praze

• kondiční cvičení pouze s vlastní vahou těla
• zaměřeno na svalovou sílu, pohybovou stabilitu a koordinaci, 

svalovou souhru, sílu středa těla, dech a držení těla
• propojení vývojových pozic s principy funkčního tréninku
• funkčním pohybem proti bolesti zad, kloubů, šlach a svalů
• vhodné pro každého, kdo chce získat pevné a funkční tělo

Tělocvična TJ Sokol Bohosudov, Dlouhá 345, Krupka
Cena: 180 Kč/lekce (platba v hotovosti na místě)
S sebou: podložku na cvičení, ručník (cviči se bez bot)
Přihlášení na e-mail/telefonicky – max. kapacita 15 osob

fitexcelent@email.cz 604 318 300 www.facebook.com/FitExcelent

Postarám se o Vás
S odbornou péčí a přátelským přístupem 
pomáhám rodinám a rmám v oblasti pojištění 
a spoření.

Helena Ludvíková
Koněvova 109, 41741 Krupka
607 515 293
helena.ludvikova@iallianz.cz

Moje
Auto

Můj
Domov

Životní
pojištění

Cestovní
pojištění

Penzijní
spoření

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 
Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 

Green Shell – typu Araukana 
a Dark Shell – typu Maranska, 

cena od 259 Kč/ks
Prodej: 9. 3. 2024

Krupka – Mírové náměstí – 12.30 hod. 

Výkup králičích kožek 
– cena dle poptávky, 

doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat! 
Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod, 

tel.: 601 576 270, 728 605 840 

www.drubezcervenyhradek.cz

Vážení  zájemci o kurzy Smíška,

v únoru 2024 zahájíme nový kurz SPS (spirální stabilizace páteře) tzv. „CVIČENÍ SMÍŠEK“.

Jde o cvičení pomocí svalových řetězců dle MUDr. Richarda Smíška, který spojil své znalosti z medicíny
a sportu a vytvořil vysoce účinný pohybový program „spirální stabilizace páteře“. 

Je vhodné pro lidi s bolestmi zad nebo pro ty, kteří chtějí poruchám páteře předejít.
Při každém cviku se zapojí všechny důležité prvky: stabilizace, protahování, relaxace, koordinace, nácvik
rovnováhy. Cvičí se s elastickým lanem, které umožňuje rozsáhlý pohyb končetin proti malé, postupně
rostoucí síle, která aktivizuje stabilizační svalové spirály.

Cvičí se 1x týdně 60 minut, celkem 10 lekcí ve 3. patře v zrcadlovém sále školy.
Potřebujete pohodlné přiléhavé oblečení, cvičíme bosi (teplé ponožky). 

Cena kurzu je 2 500 Kč. Zaplatit můžete hotově nebo zaslat na bankovní 
účet školy: 5734294389/0800. Do poznámky uvést vaše jméno/ smíšek

Přihlásit se můžete na e mailové adrese: kucerova@bgbzs.cz, telefon: 604 566 551

Těším se, Eva Kučerová   



Krupští střelci s hasičskou stříkačkou, slavnost 1926 Střelecká slavnost 1926

Střelecké bratrstvo bylo v Krupce založené ve 2. po-
lovině 15. století. Přesné datum není známo, písemné
prameny spolku uvádějí „před rokem 1486“. V té době
měli střelci z kuše (tzv. kušníři) povinnost bránit
hrad, město a také zasahovat při požárech. Do roku
1650 nejsou o činnosti střelců žádné záznamy, důvo-
dem mohlo být nucené vystěhování protestantů do
Saska a třicetiletá válka. Po konci války se zapsalo
18 nových členů, zaplatili vklad 7 českých grošů a slí-
bili, že opraví zničený střelecký dům i střelnici na
 Libušíně. Roku 1694 vyšly nové stanovy spolku.
V průběhu 18. století došlo k několika přelomovým
událostem. Nejprve se měšťané dohadovali s hrabě-
tem Františkem Clary-Aldringenem o výčepní právo
a o uznání střeleckých privilegií. Byli úspěšní a smír
se stvrdil Clary-Aldringenovou účastí ve střelbě „ku
ptáku“, kterou toho roku vyhrál a byl zapsán do nové
střelecké knihy jako Král střelců. V roce 1779 se po-
prvé konalo střílení na dřevěný terč z kulovnice. Na
konci 18. století se vyhrotil spor mezi členy spolku,
který vyvrcholil roku 1798 založením druhé krupské
střelecké společnosti – střelců s puškou (tzv. terčo-
střelců). Ti pro své soutěže zakoupili pozemek pro
střelnici a postavili si svůj nový spolkový dům na
kopci nad městem. Dva roky trvaly hádky a vzájemné

pomluvy, které řešil krupský magistrát, horní úřad
i majitel panství kníže Clary-Aldringen. Oba spolky
nakonec udobřil společný nepřítel – požár, který vy-
pukl v roce 1800 a také tehdejší starosta Lehmann,
kterému se podařilo roku 1802 střelce opět sjednotit.
Poslední střelecký řád byl vydán roku 1904, kdy spo-
lek nesl název „C. k. soukromý ostrostřelecký sbor
Krupka“. Před 2. světovou válkou (od roku 1930) se
název změnil na „Měšťanské střelecké tovaryšstvo
města Krupka“ (Bürgerliche Schützengesellschaft
Bergstadt Graupen). Akce i oslavy pořádané spolkem
byly však stále více ovlivňovány politickým děním
v Německu a získávaly silně nacionalistický ráz.
Během válečných let byla aktivita ostrostřelců zmír-
něna, muži odcházeli na frontu. 

Německý občanský střelecký spolek Bohosudov 
Střelecký spolek byl zřejmě v Bohosudově založen již
před rokem 1838, nicméně v tomto roce byl vydán
souhlas ke vzniku spolku nového, který měl nové sta-
novy i prapor s vyobrazením Bolestné Panny Marie
a českým znakem. Jednou z nejvýznamnějších udá-
lostí zdejších střelců bylo slavnostní otevření střelnice
a spolkového domu (dnes restaurace Na Střelnici)
v roce 1863. K pozvaným hostům patřili i krupští

střelci a jeden z těch nejúspěšnějších, několikaná-
sobný střelecký král, hudební skladatel Josef Klo-
bautschnik, byl při té příležitosti jmenován čestným
důstojníkem. Střelecké spolky mezi sebou udržovaly
přátelské vztahy, měly každý svou vlastní uniformu
i prapor a jejich členové tak byli ozdobou každého
slavnostního průvodu. Poslední společná akce byla
pořádána roku 1936. Velkolepé oslavy 450. výročí za-
ložení střeleckého bratrstva v Krupce probíhaly tři
dny (27.–29. 6.), ulice byly slavnostně vyzdobené,
z Krupky do Bohosudova vyrazil průvod horníků,
střelců a členů cechů. Ve střelecké soutěži v Krupce
i Bohosudově v tento rok zvítězily ženy, což se
opravdu nestávalo často. Po okupaci roku 1938 byly

#krupkazije8
NAšE KRuPKA

Průvodce městem a kaleidoskop zajímavostí II. díl

Střelecké spolky v Krupce a Bohosudově

Stříbrný erb Krále střelců

Král střelců z pušky Markus Clary-Aldringen, 9 let, 1928 Spolkový dům krupských střelců



spolky Svazu německých střelců v ČSR začleněny do
Německého střeleckého svazu. A z roku 1937 je také
poslední zápis v kronice Německého občanského
střeleckého spolku Bohosudov. Po ukončení války
v roce 1945 byly všechny německé spolky ze zákona
zrušeny. 

Historie střeleckých soutěží
Prvními zbraněmi střelců byly luky, později se stří-
lelo z kuší a pušek. Přesnou mušku předváděli střelci
každoročně na střeleckých slavnostech. Klání se na-
zývalo „střelba ku ptáku“, střílelo se na dřevěnou
nebo plechovou či cínovou atrapu ptáka umístěnou
na vysoké tyči. Ptákem byla obvykle holubice s roze-
pjatými křídly, ale v Krupce se až do r. 1928 používala
starorakouská orlice. Atrapa mívala rozpětí křídel až
2 metry, vážila kolem 8 kg a byla zdobena různými
zavěšenými klenoty, které si mohl ten, kdo je sestře-
lil, buď ponechat anebo odevzdat do spolkové po-
kladny. Z pušek se pálilo také na dřevěné čtvercové
terče. Říkalo se jim štíty a byly pomalované různými
motivy odkazujícími na město, kde se slavnost ko-
nala. Oblíbené byly také pohyblivé cíle, kdy se figura
(medvěd nebo jelen) na kolečkách tahala pomocí
lana ze strany na stranu. Účast byla velmi prestižní
záležitostí, přihlašovali se členové šlechtických rodů
i významní měšťané, vojáci, ale i faráři. Zvali se
slavné osobnosti, umělci a honorace. 

A jak taková střelba „ku ptáku“ probíhala?
Střelecká soutěž se konala každoročně na Svato-
dušné svátky tzv. Letnice (50 dní po Velikonocích).
V den soutěže šel městem slavnostní průvod v čele
s Králem střelců (dříve Král ptačí) z minulého roč-
níku. Při zápisu udávali střelci, zda chtějí soutěžit
o titul krále nebo o titul maršála. Na cíl (atrapu ptáka
nebo terč) se střílelo ze vzdálenosti přes 100 metrů
z tzv. střeliště, což býval přístřešek s římsou, která
sloužila jako palební čára. Pořadí bylo dáno čísly, na-
bíjet se smělo až na stanovišti, střílelo se vestoje,
loket ruky držící kulovnici se nesměl opírat o hruď.
Každý výstřel se ohlašoval zvonem, zásah uznával
rozhodčí praporkem. Králem střelců byl vyhlášen
ten, kdo sestřelil poslední díl trupu ptáka. Střelci,
kteří sestřelili levé nebo pravé křídlo byli maršálové.
Vítězové získávali hodnotné ceny, peněžité i věcné
dary a poháry. Král byl pasován stuhou a stříbrným
řetězem s medailí. Po soutěži následovala hostina
a oslava, která se konala ve spolkové hospodě. 
Kromě titulů Krále střelců a levého a pravého mar-
šála se na soutěži bohosudovského spolku uděloval
i titul vicemistra, což bylo velmi neobvyklé. 

Lenka Navrátilová

Výčep Střeleckého domu v Krupce se střeleckými terči Sál spolkového domu bohosudovských střelců
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Hasičské muzeum, torzo první stříkačky
a střelecký terč

Král střelců Josef Thuma 1935 a Královna střelců Marie Ehrlichová 1936 (Bohosudov)

Hasičské muzeum, expozice krupských
střelců



Prvním letošním
miminkem je Sofinka
z Krupky
Prvním miminkem, které v le-
tošním roce přišlo na svět
v teplické porodnici, se stala
Sofie Stahlová.  Narodila se 1.
ledna v 7.01 hodin a její ma-
minkou je Kristina Stah lová
z Krupky. Malá Sofinka měří
46 cen timetrů a váží 2  750
gramů. Celé rodině gratulu-
jeme a Sofince přejeme hodně
zdraví a štěstí. /red/

Proč navštívit prohlídkovou štolu Starý Martin v Krupce 
Návštěva prohlídkové štoly Starý Martin nabízí jedi-
nečný a zajímavý zážitek, který by mohl být pro lidi
atraktivní z několika důvodů:

• Během prohlídky mají návštěvníci možnost spatřit
starou techniku používanou při těžbě a zpracování
cínu.

• Seznámí se s různými způsoby zajišťování důlních
děl a zjistí, jak těžba v této oblasti probíhala v mi-
nulosti.

• Možnost spatřit nejdelší cínovou žílu v Evropě po-
skytuje vzácný pohled na geologickou formaci a mi-
nerály této oblasti.

• Procházka štolou dává lidem příležitost zažít pod-
zemní prostředí, což může být fascinující a eduka-
tivní zároveň.

• Teplota kolem 7 až 8 stupňů Celsia v každém roč-
ním období poskytuje jedinečný kontrast k povr-
chovému prostředí a umožňuje návštěvníkům zažít
podzemní svět v autentických podmínkách.

• Přirozené větrání důlních děl na základě rozdílu
 teploty horninového masivu a teploty na povrchu
je zajímavým inženýrským aspektem, který může
návštěvníkům poskytnout přehled o způsobech, jak
byly doly v minulosti konstruovány.

• Příběhy o vládci podzemí Permonovi a jeho pomoc-
nících permonících přidávají štole pohádkový
a mystický rozměr.

Celkově vzato může návštěva prohlídkové štoly Starý
Martin poskytnout kombinaci historie, přírodních
krás, technických zajímavostí a pohádkových prvků,
což by mohlo být přitažlivé pro širokou škálu náv-
štěvníků. V loňském roce štolu navštívilo celkem
4972 lidí, nejvíce jich chodí pravidelně v červenci
a srpnu.

Alois Rittig, závodní štoly

BLAHOPŘÁNí
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Délka trasy: 1 000 metrů (tam i zpět)
Délka prohlídky: 45 minut
Prohlídka: max. 20 osob, min. 2 dospělí 

Otevírací doba:
Letní: 1. 6. – 30. 9.

denně 9.30–16.00 hodin
červenec, srpen do 17.00 hodin

Zimní: 1. 10. – 31. 5.
pátek 11.30–16.00 hodin
sobota, neděle od 9.30 hodin 

Vstupné:
Dospělí: léto 130 Kč, zima 100 Kč
Snížené: léto 80 Kč, zima 50 Kč

(student, senior od 65 let)
Děti do 15 let: léto 50 Kč, zima 40 Kč 

VZPOMíNKA

Dne 24. února 2024 to je 5 let
od úmrtí pana Jiřího Sršně.
Stále vzpomíná manželka
Jiřina a dcera Jiřina
s rodinou. Děkujeme všem
za tichou vzpomínku.

Dne 9. února 2024 tomu bylo
20 let, co nás navždy opustil
můj syn Jan Sršeň. Kdo jste
ho znali a měli rádi,
vzpomeňte s námi.
Maminka a sestra Jiřina

s rodinou.

Dne 18. února 2024 uplyne
smutných sedm let, co nás
opustil milovaný tatínek
a dědeček, pan
Antonín Kasalický. Stále
vzpomínají dcery Martina

a Dana s rodinami. 

Dne 18. února 2024 to bude
jedenáct let, co nás navždy opustil
náš drahý milovaný manžel,
tatínek, dědeček, pradědeček
a syn, pan Rainer Mical. Kdo jste
ho znali a měli rádi, vzpomeňte

s námi. S láskou vzpomíná dcera
Erika s rodinou a ostatní příbuzní.

„Kdo byl milován, není
zapomenut.“ Dne 14. února
2024 tomu bude deset let,
co nás navždy opustila naše
drahá a milovaná
maminka, babička, paní

Irenka Betková. Už jen
kytičku na hrob Ti můžeme

dát, chviličku postát a tiše
vzpomínat. Zarmoucená rodina. 

Poděkování
Vážený pane Ing. Alexeji Tehláre,
chtěl bych Vám poděkovat za 13 let práce, kterou
jste věnoval průvodcování ve štole Starý Martin.
Vaše nadšení a péče, které jste předával návštěv-
níkům, jsou neocenitelné.
S odchodem na zasloužený odpočinek Vám přeji
jen to nejlepší. Ať Vám každý další den přinese
radost, pohodu a spokojenost.
Děkuji Vám za Vaši neocenitelnou práci a přeji
Vám krásný odpočinek.

S pozdravem, Zdař Bůh, 
Alois Rittig, závodní. 

Diamantová
svatba
Na konci minulého roku oslavili
manželé Václav a Ludmila
Schwert schalovi  diamantovou
svatbu. Za přítomnosti rodiny
a přátel si vzájemně potvrdili
své ANO, které si dali před še-
desáti lety, a vyměnili snubní
prstýnky. Z rukou starosty měs-
ta převzali dárkový balíček a ky-
tici s přáním pevného zdraví
a spokojenosti do dalších spo-
lečných let. 

Radka Přívorová, matrikářka



Spolek Po stopách Davida oslavil rok své existence

Je tomu už rok, co jsme s Davidem Sedláčkem zalo-
žili spolek Po stopách Davida a zároveň vstoupili do
místního odboru Klubu českých turistů. Za tu dobu
jsme uspořádali celkem 11 pěších výletů po okolí
Krupky a Komáří vížky, 2 cyklistické vyjížďky, pivní
pochod, Rodinný den na Kyšperku a podíleli jsme se
též na akci Po stopách našich předků, kterou pořá-
dalo Kulturní zařízení města Krupka.
Nyní máme za sebou naši zatím největší akci s ná-
zvem PO STOPÁCH DAVIDA FEST 2024.
Oslavu našeho prvního výročí jsme zahájili v pátek
19. ledna v 18 hodin v Komunitním centru Olympie
akcí Krupský kvíz. Na tu dorazilo hned 8 soutěžních
týmů a několik dalších přihlížejících. Musím přiznat,
že tak velkou účast jsem sám nečekal a jsme za ní
strašně moc rádi. Na akci se též v rámci krátkého roz-
hovoru na pódiu po každém z kol objevili významní
občané Krupky. Konkrétně to byli znalec Krupky a její
historie Karel Vondráček, starosta Jan Kuzma, filmař
a sběratel filmové techniky Miloš Štěpán, předsed-
kyně krupského odboru KČT Romana Vodvářková
a spisovatel Jiří Hnilička.
Vítězem kvízu se nakonec stal tým Komáři s celko-
vým ziskem 43 bodů, což je při maximálním možném
počtu 50 bodů úctyhodný výkon. V závěsu na dru-
hém místě pak skončila Šťastná sedmička se ziskem
též skvělých 41,5 bodu, třetí místo obsadili Profíci

z Krupky s 37 body. Všechny první tři týmy jsme za
jejich výkon náležitě ocenili. 
Na závěr jsme pak odměnili též turisty, kteří s námi
v uplynulém roce absolvovali nejvíc akcí Po stopách
Davida. Byli to: Maruška Zavoralová a Pepa Mergl st.
– 11 akcí, Jarmilka Baliharová a Robin Zych – 10, Alena
Kleinová a Terka Šlechtová – 6, Michal Schneider – 5.
Cenu za pomoc při organizaci některých akcí si odnesl
též Bohouš Pazour. Tímto děkujeme i našemu parťá-
kovi Péťovi z Kladna, který se bohužel akce nemohl
zúčastnit a absolvoval s námi též mnoho výletů. 

Druhý den se pak pokračovalo výročním výletem Po
stopách Davida, na který vyrazilo 9 nejvěrnějších.
Trasa vedla z náměstí na Kesselteich a zase zpět dolů.
Vše pak vyvrcholilo v sobotu večer společnou oslavou
narozenin mých, Davida Sedláčka a našeho spolku
Po stopách Davida.
Na závěr bych rád poděkoval všem, kteří se během
uplynulého roku zúčastnili jakékoliv z našich akcí,
moc to pro nás znamená. I na letošní rok jsme nap-
lánovali spoustu skvělých akcí a budeme rádi, když
nám zachováte přízeň.

Za spolek Po stopách Davida Josef Mergl

ÚNOR 2024 11

INSTAGRAM Krupka očima sociálních sítí
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

krupka_oficialni hoorytakerjackob69_



#krupkazije12

Jaký byl uplynulý rok v Plaveckém oddíle Krupka
Loňský rok se nesl již v plném režimu po post Covi-
dovém restartujícím módu. Kapacita oddílu opět
zcela naplněna. Pro lepší propojenost je novinkou
skupina D pro děti, kteří se po Přípravce chtějí věno-
vat plavání pouze kondičně. Skupiny C, B se zaměřují
pro přechod do elitního závodního Áčka. Pro celko-
vou fyzickou zdatnost jsme přidali i suchou přípravu
pod vedením atletického trenéra. Na konci léta jsme
absolvovali dva přípravné plavecké Kempy. Tradičně
příměstský v krupském bazénu a v Srní. Nedílnou
součástí jsou akce s dětmi a rodiči jako Rozloučení
se sezónou v červnu a Rozloučení s rokem v prosinci.
Pro ty nejmenší pořádáme motivační minizávody. Ty
starší poměřují své síly na velkých závodech. Za
zmínku stojí kvalifikace a starty na Zimních republi-
kových pohárech. Více se o nás dozvíte na našich we-
bových stránkách plaváni Krupka nebo našem
facebooku. 
Děkujeme tímto za podporu městu Krupka, firmě
Knaufinsulation, Ústeckému kraji, rodičům, městu
Teplice, trenérům, plavcům a všem, kteří pomáhají
budovat a rozvíjet oddíl plný nadšených Marliňáků.
Všem přejeme rok hezký nový rok.

Tomáš Liška –
předseda Plaveckého oddílu Krupka, z.s.

Růžovka obdarovala
komunitní dům
Školní družina při ŽŠ a MŠ Krupka, Teplická předala
krmítko pro ptáčky do komunitního domu na
Marián ském náměstí. Předání proběhlo opravdu
slavnostně. Děti si připravily písníčky, které zazpívaly
ve společenské místnosti komunitního domu všem
babičkám a dědečkům žijícím v tomto domě. Za od-
měnu dostaly čaj a něco dobrého na zub. Společně
pak nasypaly do budky první krmení. Počasí popřálo
a sluníčko dalo tomuto společnému projektu své po-
žehnání. Přejeme, aby ptáčkům v budce chutnalo.

Tomáš Liška – ředitel ŽŠ a MŠ Krupka, Teplická

Začátek nového roku v Želváčku
Začátek roku se v Želváčku tradičně nese ještě v duchu
Vánoc, kdy se s dětmi bavíme o tom, jak strávily vá-
noční svátky, co jim Ježíšek nechal pod stromečkem
a co jim udělalo největší radost. Povídáme si o zvycích
a tradicích, které v rodině dodržují a jak se jim tyto tra-
dice líbí. Začátkem ledna jsme si také jako vždy poví-
dali a vyráběli na téma tří králů, letos si děti měly
možnost vyrobit korunu. Během ledna jsme se pak vě-
novali vyrábění se zimní tématikou, hraní her, ale také
třeba pečení a vaření, které děti moc baví. Společně
jsme si s dětmi udělali třeba perník, muffiny nebo pa-
lačinky. Leden je také měsícem, kdy se hodně našich
dětí začne více zajímat o své známky a chodí tak do
NZDM s tím, že by se zde rády připravovaly k pololet-
ním testům, jelikož doma na to často nemají klid.

U starších dětí, které vychází, je leden pak měsícem,
kdy si s nimi jejich klíčové pracovnice více povídají
o výběru střední školy. Bavíme se nejen o tom, co by
jednou chtěli dělat, ale také zjišťujeme podmínky pro
přijetí na jejich vysněnou školu a často jim připomí-
náme termín pro odevzdání přihlášky. Nyní už je ale
leden za námi a my se už pomalu připravujeme na
únor s jeho velkým svátkem, oslavou svatého Valen-
týna. S dětmi tak vyrábíme výzdobu klubu, přáníčka
pro jejich milované i drobné dárečky. Samotná oslava
Valentýna, k naší radosti, bude opět moci proběhnout
tradičně, a tedy bez omezení předchozích let. Na
oslavu už se všichni moc těšíme a také se celkově tě-
šíme na vše, co nám tento rok přinese.

Za NZDM Želváček Barbora Beštová

Poděkování
Na Růžovce jsme v září rozjeli projekt Knihobudek,
které jsou ve všech našich školních budovách. Děti
si tak můžou půjčit nebo vyměnit za jinou nebo do-
nést nepoužívanou a vzájemně jí sdílet s ostatními.
Děkujeme panu Miroslavu Málkovi, který nám daro-
val po své babičce Erice Málkové šest plných přepra-
vek knížek. Roztřídili jsme je a dle věkových kategorií
zařadili. Přejeme všem čtenářům hezké počtení.

Tomáš Liška, ředitel ZŠ a MŠ Krupka, Teplická
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Národní pohár v Brně
Dne 27. 1. 2024 se v Brně konalo první kolo národ-
ního poháru a poháru nadějí, kde svěřenci karate
klub Teplice opět obsadili krásná místa, včetně tre-
néra Milana Brucha.

Adam Hrbek 
1. místo pohár nadějí kihon
2. místo pohár nadějí kata
3. místo národní pohár Káťa 

Štěpán Hrbek 
2. místo pohár nadějí kata
3. místo pohár naději kihon 

Lukáš Hamberger 
3. místo pohár nadějí kata
2. místo národní pohár kata 

Milan Bruch 
3. místo kata veteran.

Team karate klub Teplice

Setkání dětí z Mš Sluníčko a seniorů ze Soběchleb
V tomto článku se vracíme do prosince loňského
roku, kdy v MŠ Sluníčko Soběchleby proběhlo se-
tkání dětí a seniorů. V předvánočním čase se již po-
druhé uskutečnila besídka pro pozvané občany obce.
Na základě pozvánek, které obdrželi do svých schrá-
nek, se všichni dostavili v dopoledních hodinách do
mateřské školy. Děti a paní učitelky s paní kuchařkou
pro ně nachystaly občerstvení, slavnostně prostřely
stoly a rozléval se ovocný čaj s medem i bez. Vystou-
pení dětí ze třídy Ježečci a Medvídci tak mohlo začít.
Zpívalo se a recitovalo, tančilo a cvičilo. Hosté nešet-
řili potleskem, několik očí nezůstalo suchých. Vrcho-
lem celého dopoledne pak bylo posezení dětí
a seniorů nad cukrovím a povídání o všem možném
i nemožném. Těšíme se na další setkání. 

Za kolektiv MŠ Martina Hissenová
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MOBILNÍ
ROZHLAS

V dalším čísle připravujeme:

Bilanční rozhovor s tajemnicí

Zprávy z únorových akcí

Možnosti sociální pomoci potřebným

14. 2. od 17 hodin

Valentýnský
koncert žáků
Koncertní sál ZUŠ
Vstup zdarma

9. 3. od 14.30 hodin

Dětský 
maškarní bál
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 50 Kč

Každou neděli 
od 15 hodin

Sousedské 
odpoledne
Restaurace Na Střelnici
Vstupné 50 Kč

Nenechte si ujít:


